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V poledne na Hod Boží
poprvé zazněl hlas zvonů
Komunitního centra
Matky Terezy...

„...stavba se dostává do závěrečné fáze,
centrum však bude potřeba naplnit
i skutečným životem...“

Více na straně 4
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Zvonění do nového roku
Na Boží hod, pár minut před dvanáctou hodi-

nou polední, jsme se sešli u komunitního cent-
ra.V počtu asi třiceti lidí jsme prokličkovali mezi
železnými kolíky vytyčujícími budoucí chod-
níček a shromáždili se u zadního vchodu.
Nasměrovali jsme své oči a hlavně uši k věži,
kde ve výšce 15 metrů sv. Jan Křtitel, sv.Václav
a bl. Matka Tereza  čekali na stisknutí tlačítka,
které je uvede do pohybu.

Jakožto dítko vyrůstající nedaleko Pražského Hra-
du, kde se každé poledne ozývala loretánská zvon-
kohra, jsem si hlas zvonů vždy spojovala s histo-
rickou částí našeho města, s malinkými domky na
Novém světě a velikými jesličkami u kapucínů na
Loretánském náměstí. Velmi neobvykle proto na mě
působila „zvonkohra“ mezi tvarově fádními panelá-
ky Jižního Města. Byl to zcela jiný „nový svět“ nebo
spíše „říše divů“. Komunitní centrum stojí , ještě
nenaplněné lidmi a už může promlouvat  Když se
zvony rozezvučely, s napětím jsem poslouchala,
zda se alespoň na okamžik shodnou ve svém ryt-
mu. Dva se na chvilku sešly, ale tři nikoliv. Asi to  ani
není možné a také to není důležité. Podstatné však
je, že přes svoji různou velikost, tón i odlišný rytmus
se spojují v jeden hlas: „Pojďte a velebte! Pojďte
a radujte se! Pojďte a proste! Já, Pán, jsem tu, mezi
vámi a pro vás!“ Vybavily se mi přitom počátky budo-
vání  komunitního centra, kdy jsme se velmi různili
ve svých názorech a přitom šlo všem o jednu věc:
mít kostel pro lidi žijící na Jižním Městě a v okolí
a aby těch lidí chválících Pána přibývalo.

Všechny  radosti z narozenin našeho Pána
i budoucnost komunitního centra jsme pak moh-
li vložit do modlitby Anděl Páně. Na závěr jsme
zapěli ještě pár koled a pak už se všichni těšili na
slavnostní oběd.

„Rosu nám dejte nebesa…“ znělo v adventní
době z kůru. Kolik těch kapek rosy se každému
z nás a naší farnosti  za uplynulý rok dostalo. Jed-
nou tou kapkou je určitě i komunitní centrum. Pro
někoho není zrovna příjemně chladivá, pro jiné-
ho je možná příliš veliká. Jak dalece a kam se ta
kapka rozstříkne, to nyní bude záležet na naší
spolupráci s Pánem. Pavlína Bartoňová
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tyto Fchodoviny jsou plné článků, které se točí kolem našeho nového komunitního centra.

Jsem vděčný členům a členkám pastorační rady i dalším lidem za každý vhodně projevený

zájem a pomoc. Vím, že se na otevření našeho nového kostela skoro všichni těšíte a netrpělivě

onu chvíli očekáváte. Vím, že mnozí se často za celou věc a za mne modlíte a také i materiálně

přispíváte. Vaše dary jsou neuvěřitelně štědré. Když přijde babička a přinese dva tisíce korun

se slovy, že to je nic a že víc dát nemůže, nevím co říci.

Rád bych vám všem řekl, že jste pro mě povzbuzením. Jak píše pan inženýr Fuchs jinde,

začíná jít do tuhého. Starostí s dokončováním stavby neubývá, spíš je to naopak. Nikdy jsem

nebyl a asi ani nebudu manažer. Je toho spousta, co  neumím. Přesto si mě Pán Ježíš vybral,

abych sloužil jako jeho kněz. Služba jemu ale znamená službu jeho ovečkám. Nedovedu si

představit, jak jinak bych mu mohl sloužit, jak jinak naplnit svůj život. V Božím království je

to tak, že kdo dává, dostává. Musím vás ubezpečit, že nejen farníci dostávají od kněze, ale

i kněz od farníků (nemám na mysli peníze).

Když jsem sedal k počítači, měl jsem v úmyslu nepsat o KCMT, ale zase se to vyvinulo jinak.

Chtěl jsem psát o únorovém svátku Uvedení Páně do chrámu, který slavíme 2. února. Miluji

tento svátek i růžencové tajemství „kterého jsi Panno v chrámě obětovala“. Dívám se na onu

událost z Mariina pohledu, i když ústřední postavou v ní je samozřejmě Ježíš. Snažím se

představit si Pannu Marii. S jakým vědomím obětuje Syna Bohu Otci? Říká si přitom, že je

to přeci jasné, že Ježíš je samozřejmě Boží už od početí? Je to žena nad věcí? Dovede si v tu

chvíli představit, co to znamená Bohu úplně patřit? Jak se to v Ježíšově životě

prakticky projeví? Je jí jasné předem, že na konci tohoto zasvěcení čeká kříž a slova

žalmu „Bože můj, proč jsi mě opustil“? Simeon něco naznačí – „I tvou vlastní duši

pronikne meč“. Spíše si myslím, a celkový smysl evangelií to potvrzuje, že Maria

nebyla vizionářka, která by věštila budoucnost a zároveň ji frajersky přijímala

a zvládala. Myslím si, že poznávala budoucnost až ve chvíli, kdy se stávala

přítomností. Žila z Boží milosti způsobem „z ruky do huby“. V tom je mi vzorem

a průvodkyní. A nějak mi přijde, že nejen mě samotnému.                Váš Otec Karel

C O  J E  N O V É H O  N A  S T A V B Ě ?
Můžeme konstatovat, že se nacházíme ve finále. Všechny střechy jsou uzavřeny. Probíhají lokál-

ní opravy nedostatků na fasádě. V prvním patře jsou malíři už hotovi. Postupně osazujeme světla.
V přízemí pracují kameníci souběžně s obkladači, kteří kladou keramické dlažby. Pracuje se také
v sále, kde vzniká ta část podlahy, která má být tvořena trachytovými dlaždicemi. V kapli jsou dokon-
čovány závěsy osvětlení. 

Liturgická komise příznivě přijala detailní výtvarné řešení kříže, oltáře, svatostánku, křížové
cesty i všech dalších hlavních prvků liturgického prostoru, které však budou (s výjimkou křížo-
vé cesty) osazovány – péčí farnosti – až po dokončení stavby, a to jednak proto, aby nedošlo
k jejich poškození, ale zejména proto, aby je umělci mohli řádně dokončit. 

Co se týče vnějších úprav – počasí nám neuvěřitelně přeje. Kolemjdoucímu pozorovateli nemů-
že uniknout ruch překotného tempa dokončování terénních úprav a komunikací.

Ze sponzorů poslední doby považujeme za vhodné připomenout firmy Saint Gobain – We-ber-
Terranova, OKSYSTEM a ADSUN.

Tak jako se těžiště stavby přesouvá spíše do vnitřku, tak i naše pozornost by se měla začít
intenzivně soustředit na naplnění prostor, a to nejen po stránce hmotné, ale také vztahové, hod-
notové a duchovní. Je to velká příležitost pro nás jako farnost i jako obyvatele tohoto sídliště.
Zkusme toto vnímat ne hlavně jako břemeno, ale dar vtělit to, co je nám drahé, do života. Vždyť
na to nejsme sami. Jaroslav Jelínek  a Ludmila Šilhavá
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Stavba Komunitního centra Matky Terezy se pomalu dostává do závěrečné fáze, kdy

se budou provádět instalace elektriky, vzduchotechniky, vytápění apod. a brzy se budou

jednotlivá zařízení oživovat. Centrum však bude třeba oživit  i skutečným životem a už te� je ta správná

doba, abychom se zamýšleli, jaké činnosti – duchovní, programové, kulturní, ale i provozní budou v cent-

ru probíhat a jakým způsobem je budeme společně zabezpečovat.  To „společně“  znamená důležitou část

života farnosti, kde by měli farníci i možnost naplňovat  své představy a touhy. Proto jsme se rozhodli,

že se pokusíme tvořit budoucí život centra s vámi. 

Obracíme se na vás s malou anketou a s napětím budeme očekávat vaše odpovědi. Ke každé oblasti při-

pojujeme komentář. Odpovědi můžete psát do přiloženého anketního lístku, který  byste v průběhu polovi-

ny února mohli vhodit do schránek označených logem KCMT v kapli sv. Ludmily a v předsíni kostela:

1) SPRÁVA OBJEKTU
Aby Centrum mohlo sloužit činnostem, pro které bylo budováno, bude potřeba obětavého správce, kte-

rý by se postaral o provozní záležitosti, týkající se vytápění, osvětlení, údržbu, opravy, úklid  apod. Samo-

zřejmě, že odborníka zvládajícího všechny profese neočekáváme, ale předpokládáme, že by se speciální-

mi profesemi vypomohli ti farníci, kteří v daných oborech odborníky jsou, aby se tento správce měl na

koho obracet v případech poruch, poškození apod. Vzhledem k tomu, že se jedná o novostavbu, po dobu

záruční lhůty nebude nutné věnovat se tolik odbornosti v údržbě, ale bude důležité vést „agendu vad a nedo-

dělků“ a ty prostřednictvím správce uplatňovat v co nejkratších lhůtách u příslušného dodavatele. 

Pro správce je možno zajistit z arcibiskupství plat pastoračního asistenta ( zhruba 10 tis. Kč). Protože

to není příliš mnoho, výše platu by mu mohla být kompenzována užíváním služebního bytu 2+1 (cca

90 m2). Je možno také zaměstnat manželskou dvojici. Správce musí mít základní vhled do všech techno-

logií, které jsou v objektu použity – viz anketní lístek na konci textu.

Hledáme tedy pana správce, (event. manželský pár) a dobrovolné spolupracovníky  -odborníky,

kteří by v případě potřeby pomohli správci v řešení provozu, závad a oprav technických zařízení, a to

v oblastech vytápění, vzduchotechniky, elektriky, elektroniky, ozvučení, zabezpečovací techniky. Určitě

by bylo velmi vhodné, kdyby se tito spolupracovníci mohli účastnit již provozních zkoušek jednotlivých

profesí, aby se  za přítomnosti dodavatelů seznámili s instalací, obsluhou apod.

Protože je objekt velmi rozsáhlý, bylo by určitě dobré, kdyby se našli i dobrovolníci pro údržbu
zeleně, pro výpomoc  s úklidem, případně s odklízením sněhu apod.

2) ČINNOST V OBJEKTU
I když máme z arcibiskupství přislíbeny platy pro několik  pastoračních asistentů, jistě bez spolupráce

s námi všemi by se jim samotným nedařilo vše zabezpečit . Aby  činnost probíhala úspěšně, bude záležet

i na tom, o jaké činnosti a programy bude zájem z Vaší strany. Proto bychom chtěli znát Vaše přání

v této oblasti. Jen, prosím, nepište, co by všechno bylo dobré, aby se zde dělo, spíš nám sdělte, kterých
činností byste se Vy sami rádi chtěli účastnit. Pro lepší představu přikládáme schématický plánek s dis-

pozičním řešením prostor k využití.

Na závěr  bychom se chtěli zeptat na  Vaše  představy ohledně časů slavení bohoslužeb. I když nelze

vyhovět každému a bude nutné skloubit tyto časy s ostatním provozem Centra, bude jistě dobré znát přá-

ní farníků  a bude snaha  k nim přihlédnout.

Věřte, že, ač je  vše toto zařizování nelehké, je současně i radostné. Ale bez Vaší pomoci a modlitby

by nevedlo k cíli. Připojte, prosím ke své modlitbě za výstavbu objektu i modlitbu za výstavbu vztahů

a činností. Za pastorační radu Ing. Zdeněk Fuchs

KCMT nás potřebuje



A N K E T N Í  L Í S T E K
Myslíte, že byste mohl nabídnout svou službu jako správce Komunitního centra

Matky Terezy, případně někoho takového, koho dobře znáte, doporučit?

ANO            NE

1. Měl byste zájem jako dobrovolný pracovník
pomáhat při údržbě a opravách: elektrického zařízení

slaboproudu

elektroniky (PC apod.)

vytápění

vzduchotechniky

osvětlení

ozvučení

zabezpečovacího zařízení

2. Máte zájem spolupracovat při: údržbě záhonů, zeleně

květinové výzdobě

úklidu objektu

odklízení sněhu

3. Jakých činností byste se chtěl/a v Komunitním centru účastnit?

aktivně – jako organizátor, vedoucí          pasivně – jako účastník

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

4. Jak byste si přáli pořad bohoslužeb
Po Út St Čt Pá So Ne  

Komunitní centrum (hod.)

Sv. František (hod.)

V případě zájmu pracovat jako správce nebo dobrovolník, napište, prosím na sebe kontakt

Jméno a příjmení . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

E-mail . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Telefon . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Anketní lístek vhoďte do 15. února do schránek s logem Komunitního centra

v předsíni kostela a v kapli sv. Ludmily. Děkujeme

!



Druhé
nadzemní
podlaží

místnost F203 16,5 m2

místnost F208 16,5 m2

První
nadzemní
podlaží

denní klub 43 m2

dětská herna 25 m2

Suterén

klubovna F014 58 m2

klubovna F012 59 m2

klubovna F004 19,5 m2

!

PROSTORY, KTERÉ BUDE MÍT NAŠE FARNOST K DISPOZICI
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Po koncertu bude pro zástupce velkých firem a vybrané VIP hosty následovat raut s dob-
ročinným prodejem – benefiční aukce drobných uměleckých předmětů ze sbírek pražských
arcibiskupů, dále obrázků a keramických výrobků žáků základních škol MČ Praha 11.

Benefičním koncertem chceme rovněž přispět k  propagaci Komunitního centra. Nákla-
dy spojené s pořádáním benefičního koncertu  jsou hrazeny sponzorsky. Výtěžek z pro-
deje vstupenek jakož i z dobročinného prodeje – benefiční aukce  je určen na podporu
výstavby a vybavení komunitního centra.

Ceny vstupenek jsou následující: 300 Kč pro individuální návštěvníky, 1000 Kč pro drob-
né firmy (platí pro 2 osoby) a 4000 Kč pro velké firmy a VIP hosty (platí pro 2 osoby – tato
vstupenka opravňuje ke vstupu na následný raut a dobročinný prodej – benefiční aukci).

Zveme co nejsrdečněji všechny farníky. Zároveň prosíme, abyste pozvali i své přátele.

B E N E F I Č N Í  KO N C E RT  •  13.  Ú N O R A

P R A Ž S K Á  K O M O R N Í  F I L H A R M O N I E

FOTO: SÁRA SAUDKOVÁ
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Vážení přátelé,
zdravím vás poprvé v novém roce. Únorový člá-
nek bývá klasicky zaměřen na Tříkrálovou sbírku.
V letošním roce ale tuto tradici poruším. První den
Tříkrálové sbírky jsem se totiž probudila s vyso-
kou horečkou a následujících několik dní jsem
organizovala sbírku i charitu ze své postele
s notebookem na břiše a telefonem pod polštá-
řem. Naše rodina tedy letos poprvé nebyla aktiv-
ní. Kluci koledovali pouze dva dny, chviličku,
s mojí kamarádkou. Přesto nakonec sbírka dopad-
la dobře. Koledníci se našli a kasičky byly napl-
něny. Vybralo se neuvěřitelných 83 271,50 Kč.
Díky mé indispozici si koledníci předávali kasič-
ky mezi sebou a já teď nedokážu částku rozpočí-
tat mezi jednotlivé hlídky. To ale asi nevadí. Chtě-
la bych moc poděkovat všem koledníkům, těm
malým i těm velkým za obětavost a nasazení.
Všem ostatním děkuji za dary. 

Musím konstatovat, že začátek roku 2007 je pro-
zatím ve naší charitě poměrně bouřlivý. S 1. led-
nem vešel v platnost nový zákon o sociálních služ-
bách a tak od brzkého rána 2. ledna všem
vedoucím pracovníkům naší organizace chronic-
ky zvoní mobilní telefony a v kanceláři pevné linky.
Všichni tři telefonujeme několik hodin denně. Přes-
tože jsme změny v poskytování a financování soci-
álních služeb inzerovali a klienty jsme průběžně
informovali již od září, všichni se o problém začali
zajímat až v okamžiku, kdy skutečně nastal. Stě-
žejní změna je ve financování služeb, jak jsem již
psala v předchozích článcích. V současné době
dostane finanční prostředky klient a zakoupí si za
ně služby, které potřebuje. Prováděcí vyhláška
k novému zákonu, která přesně určuje ceny za jed-
notlivé služby, vyšla necelých 14. dní před Štědrým
dnem. Z tohoto důvodu jsme mohli první verzi
nového ceníku vytvořit až těsně před svátky. Díky
novému zákonu se ovšem ceny některých služeb
čtyřnásobně zvýšily. Vyhláška určuje cenu pro vět-
šinu úkonů pečovatelské a asistenční služby ve
výši 85 Kč na hodinu, jedinou výjimkou je nákup,
který stojí dokonce 100 Kč na hodinu. Vzhledem

ke změněné situaci jsme byli nuceni ještě zavést
paušální poplatek za dopravu ve výši 30 Kč na jed-
nu návštěvu. Při každodenní hodinové návštěvě
tedy klient zaplatí za službu v průměru 2300 Kč
měsíčně. To při současné výši důchodu opravdu
není malá částka. Naštěstí má většina našich kli-
entů nárok na některý z nižších stupňů příspěvku
na péči (2 000 nebo 4 000 Kč měsíčně), takže situ-
ace není zase až tak krizová. Horší situace je
u seniorů, kteří na příspěvek nemají nárok, přesto
služby potřebují. Další problém je u seniorů, kte-
rým přidělený příspěvek na péči k zaplacení čer-
paných služeb nestačí. Bohužel, máme několik
imobilních klientů, kteří dostali pouze 2 stupeň přís-
pěvku na péči = 4.000 Kč, ale potřebují téměř trva-
lou péči. Vyřízení nové žádosti, či žádosti o navý-
šení příspěvku trvá cca. 3 měsíce. Naštěstí ve
většině případů převzaly úhradu za péči na svá
bedra děti zmíněných klientů. Takže jsme zatím při-
šli pouze o dvě klientky, které chtěly nákup 1x týd-
ně a nemají na žádný příspěvek nárok. Jsme na
začátku roku a musíme doufat, že se celá situace
zklidní a časem stabilizuje.

Na počátku roku mám ale i několik dobrých
zpráv. První je prostá, Farní charita Chodov přeži-
la rok 2006 úspěšně. Konečná čísla budu mít k dis-
pozici nejdříve v polovině února, ale už je jasné, že
statistika narostla proti roku 2005 minimálně
o 2.000 návštěv a dokonce i finanční situace je
nakonec, díky sponzorům, poměrně vyrovnaná.

Přes poměrně stresující podzimní jednání
a negativní informace nakonec Ministerstvo práce
a sociálních věcí vypsalo výsledky dotačního říze-
ní pro rok 2007 již 29. 12. 2006. Naše charita byla
podpořena. Je jisté, že dotaci ze státního rozpočtu
dříve, či později na účet dostaneme. Dotace pokrý-
vá asi 1/3 rozpočtu sociální složky. Předpokládám,
že další třetinu rozpočtu získáme z prodeje služeb
klientům. Zbývá tedy sehnat pouze poslední třeti-
nu. Je polovina ledna, takže to není zase až tak
špatné, přestože jde cca o 1 000 000 Kč.

Naše zdravotnická složka je financována z veřej-
ného zdravotního pojištění, stěžejním zdrojem je
VZP. Jde o smluvní vztah mezi naší organizací
a konkrétní zdravotní pojišťovnou. Naše smlouva
s VZP skončila ke 30. 6. 2006. Ve druhém pololetí
2006 se hodně mluvilo o nových smlouvách, regu-
laci ve zdravotnictví, zavírání některých zařízení
a další hororových scénářích. VZP nakonec všem
zdravotnickým zařízením prodloužila smlouvy

Zprávičky
z Farní
charity
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dodatkem do konce roku 2007. Těsně před svátky
jsem ale byla oslovena VZP, abych se dostavila na
jednání, kde připravíme první podklady pro pode-
psání nové smlouvy na další období od 1. 1. 2008.
Je tedy téměř jisté, že Farní charita Chodov bude
mít smlouvu s VZP i na další období.

Po silně nejistých a stresových podzimních měsí-
cích jsem si začátkem roku mohla alespoň částeč-
ně oddechnout. Díky Pánu a pomoci mnohých, také
díky výborné spolupráci zaměstnanců Farní chari-
ty Chodov jsme vstoupili do dalšího roku a koneč-
ně věříme i tomu, že bude dobrý. Eva Černá

Tříkrálová sbírka
na Chodově

Naše koledování začalo v úterý 2. 1. 2007 odpo-
ledne. Tři králové v podání Jakuba, Janičky (Šilha-
vých) a Aničky (Bartoňové) s kasičkami stáli v popře-
dí a rozdávali perníčky a cukříčky, za nimi obětavé
maminky a sourozenci. Metro Chodov v pravidel-
ných intervalech chrlilo zástupy netečných i ochot-
ných. Směsice dárců byla pestrá: letité babičky
i maminky s kočárky, vousatý padesátník s kytarou,
ale i mladíci a slečny jedoucí z práce domů či za
nákupem do centra Chodov. Chodbou protahoval
studený vzduch z metra a prsty na strunách houslí
i kovových klapkách klarinetu začaly tuhnout.
V duchu jsme obdivovali staršího pána prodávají-
cího Nový prostor, pro kterého bylo místo hned ved-
le nás místem každodenního konání jeho zaměst-
nání. My jsme to vydrželi dvě hodiny. Pak se naše
hlasivky staly trochu drsnými, kasičky trochu těž-
kými a končetiny trochu chladnými. Ti otužilejší jeli
ještě na večerní mši, ostatní domů na čaj. 

Ve středu jsme museli vynechat pro hudební
povinnosti dětí v hudební škole. Ve čtvrtek někte-
ří ještě koledovali po náboženství a mši sv. v KC. 

Kompletně jsme vyrazili až v pátek. Natáhli jsme
více vrstev oblečení, s sebou vzali termosky s tep-
lým čajem, tři králové si pověsili na krky kasičky
zatěžkané mincemi a stoupli jsme si na „naše“
místo mezi stanicí metra a obchodním centrem.
Náš soused z úterý už tady nebyl, zato na protěj-
ší straně stál Svědek Jehovův, který s nemrznou-
cím úsměvem nabízel časopisy a brožury. A tak
jsme se také snažili svým zpěvem a hraním ales-
poň na chvíli zastavit a obveselit davy spěchající
z práce či za nákupy. 

V sobotu jsme už byli skoro sehraní, ale interva-
ly metra byly delší a lidé asi více mysleli na náku-
py. Přesto se zastavili a někteří se i zaposlouchali
do melodií staročeských koled. Jedna babička, kte-
rá neměla drobné, nám nechala alespoň denní tisk.
Večer jsme mohli poděkovat za všechny dobré dár-

ce na slavnostní tříkrálové mši a koledovat před
naším kostelíčkem sv. Františka z Assisi (společně
s králi z rodiny Šmrhovy). Na neděli jsme přišli
pozdě a nestihli jsme koledovat po ranní mši, ještě
že Šilhaví přišli včas. Počkali jsme tedy ve farním
sále na druhou mši a koledovali ještě po ní. 

Koledování jsme zakončili na nedělní večerní
mši, na které provedl slavné dílo J. J. Ryby sbor
z Proseku. Kostel byl zaplněn až po venkovní dve-
ře, které byly otevřené. Tentokrát jsme přišli
s dostatečným předstihem a sešli se opět se Šmr-
hovými. Po skončení mše nejprve vyšel houf mla-
dých lidí, kteří jen kolem kasiček prošli (asi přišli
do kostela jen „na Rybu“ a nebo už dali jiným
koledníkům). Z účinkujících muzikantů se k nám
připojil ještě basista, který stvrdil nejen muziku
ale i konec vánoční doby na Chodově. 

Na závěr chceme poděkovat všem ochotným
dárcům (nutno říci, že jsme se nesetkali nikdy
z negativním postojem, maximálně s netečností).
Ani neochota vedení Centra Chodov ke koledo-
vání uvnitř za větrem nám nevadila, protože letos
Bohu díky zažili koledníci zimu nezvykle teplou.

Za Tři krále zapsal Tomáš Bartoň
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V nejbližší době bude dokončena stavba
Komunitního centra Matky Terezy a bude
nám dána možnost tyto prostory užívat. Pro-
to již dnes stojí před námi mnohé důležité
otázky. Jak tyto prostory vhodně využít?
Jaké činnosti rozvíjet k prospěchu lidí Jižní-
ho města, k prospěchu křesťanského pohle-
du na život? Kolik dobrovolníků bude potře-
ba? Kde a jak opatřit finance na provoz? Kdo
to všechno bude organizovat a řídit?

Každý z nás je volán k zamyšlení, k námě-
tům, ale také ke spolupráci. Vždyť toto dílo je
naše, naší farnosti. Proto zapojme vzájemné
úsilí, aby se toto centrum aktivně rozjelo co
nejdříve od svého otevření. Každý můžeme
nějak plodně pomoci. Modlitbou, financemi
nebo tím, že sami můžeme něco nabídnout.
Třeba své pracovní činnosti, schopnosti
a nadání, ochotu, zájem být prospěšný pro dru-
hé, pro dílo Boží.

Jistě nám v této situaci může pomoci zamyš-
lení nad slovy Písma, třeba nad úryvkem prv-

ního listu Korintským 12, 12-30. Apoštol Pavel
to připomíná, když charakterizuje církevní spo-
lečenství jako jedno tělo s velkým množstvím
údů. Každý dar je ale i úkol a podíl zodpověd-
nosti za celé tělo, za církev, za farnost i za toto
nové centrum, které má obohatit náš křesťan-
ský život, naše misijní i pastorační aktivity, naši
vzájemnou radost.

Apoštol Pavel také připomíná, že pravost naše-
ho začlenění do církve, do farnosti, se projevuje
schopností radovat se z prospěchu druhých
a soucítit s těmi, kdo jsou ve strádáních. Sdíle-
ná radost je dvojnásobná radost, sdílená bolest
je poloviční bolest. Proto jsme všichni voláni
k společnému dílu, ke vzájemné spolupráci. Ani
věk není rozhodující. Ti dříve narození mají přeci
zkušenosti a ti mladí mají elán, jsou plní energie.

Dnešní doba se často projevuje lidskou lho-
stejností a pasivitou tam, kde není vidět oka-
mžitý, prospěšný efekt. Ale toto jistě neplatí
anebo by nemělo platit pro nás, pro křesťany.
Vždyť my budujeme království Boží, království
lásky a dobroty, podílíme se na stvořitelském
díle Božím. Váš jáhen Pavel

Konec roku neměl chybu
Také poslední Silvestr zastihl chodovské scholisty

v teple jiřetínského Penzionu Dcer Božské Lásky. A to už
nejméně po desáté! Jen jsme se nemohli přesně shod-
nout, zda jsme tu Nový rok prvně slavili v r. 1996 nebo
1997. Tentokrát nás ale počasí neobyčejně vypeklo, jeli-
kož to vypadalo na sluníčko, takže někdo si dokonce vzal
kola (lyže nikdo), jenže tři dny před Silvestrem se roz-
chumelilo, pak rozpršelo a nakonec to všechno  zmrzlo. Jen turistická nálada nikomu naštěstí
nezamrzla, vydávali jsme se denně na vlako-auto-busmo-pěší tůry, takže jsme opět viděli mnoho
nového. Šplhali jsme např. na strmé vrcholky labských pískovců kolem Jetřichovic, vážili úmorné
kilometry přes hranice za tropickými motýli do Jonsdorfu, zcestovali kde co všechno, jen v hos-
půdce jsme takřka neposeděli.  Až na Silvestra dopoledne jsme podnikli kultovní výstup po ledo-
vatých stěnách hory Jedlové, abychom vystoupili na rozhlednu a v restaurantu knížete Kinského
popili tradiční svařák. Domů nás bičovaly provazce deště, ale sotva jsme trochu oschli, už jsme
začali plánovat předpůlnoční golfové klání. Po mši svaté v klášterní kapli jsme za rekordní účasti
7 mužů a 7 žen (přidala se i sestra Vojtěcha) rozeběhli po klášterních chodbách hrčící balonky
a ještě před půlnocí dekorovali vítěze (již druhého) turnaje. Na půlnoc jsme se málem po čtyřech
vyškrábali na Křížový vrch a odpálili novoroční rachejtle. U Božího hrobu jsme poděkovali za uply-
nulý rok a po krátkém spánku vyrazili na ranní mši svatou do jiřetínského kostela. Když nám ten
rok 2007 tak pěkně začal, pomož nám Pán Bůh, aby byl celý dobrý. Ferdinand Peroutka

Slovo závěrem...
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KCJM – program na únor

" V neděli 18. února vykonáme při všech mších sv. sbírku „Svatopetrský haléř“. V roce 2006
bylo v celé arcidiecézi vybráno 1 024 803 Kč a celá částka byla odeslána Svatému Stolci.

" Setkání maminek na mateřské dovolené se konají ve středu ve farním sále od 9.30 do
11.30 hod. Termíny našich únorových setkání jsou 7. a 28. 2.

Žádám všechny, kdo používají farní sál k různým akcím, aby po sobě vždy uklízeli a vrá-
tili věci a nábytek zpět na místo. Pokud je nepořádek na stolech, aby je utřeli a případ-
ně po sobě zametli podlahu. Vřelé díky předem. Váš, P. Karel

Po 5. 2. / 9.30 Mgr. M. Šlaisová: Záda a cvičení, beseda z cyklu „Jak na to”
(Mateřské centrum Domeček. Vchod E) 

St 7. 2. / 19.30 Modlitební setkání, zváni jsou všichni kdo se chtějí společně modlit
(kaple, vchod A) 

Pá 9. 2. / 17.00 Anonymní alkoholici (vchod B)

Po 12. 2. / 16.00 Benedikt Hudema: Křesťanské hřbitovy (římské katakomby), přednáška
v rámci setkání Sdružení křesťanských seniorů  (Klub Na Dně, vchod E)

Po 19. 2. / 9.30 H. Korcová: Děti a vstup do školy, beseda z cyklu „Jak na to”
(Mateřské centrum Domeček. Vchod E)

St 21. 2. / 17.00 Bezplatná právní poradna. Nutno objednat se na tel. 774 171 556 (vchod D)

Pá 23. 2. / 17.00 Anonymní alkoholici (vchod B)

Po 26. 2. / 9.30 P. Vobořil: Děti a hranice, beseda z cyklu „Jak na to”
(Mateřské centrum Domeček. Vchod E)

" Psychoterapie, rodinná terapie, objednání i bez doporučení lékaře na tel. 605 461 494,
Mgr. Těšínská (vchod B)

" Soukromá umělecká škola Altera Pars nabízí Keramickou dílnu pro veřejnost (možnost toče-
ní na hrnčířském kruhu, návštěvu domluvte na tel. 603 180 180, K. Sehnoutková, vchod E)

" Program Křesťanského sportovního klubu na únor 2007
Jarní prázdniny pro Prahu 1 až 5

11. 2. až 17. 2. 2007 – Lyžařský výcvik v Janských lázních, kde je sníh! 5 km uměle zasně-
žovaných sjezdovek patří v ČR k raritě. Lyžuje se zde již od poloviny listopadu! Nabízíme týden-
ní organizovaný pobyt pro děti a mládež s lyžařským výcvikem. Nabízíme také pobyt pro rodi-
ny a dospělé.

" Výtvarný kroužek • Každou středu ve farním sále od 16.00 hod.

" Aerobic • !!!Až do konce školního roku již aerobic nebude!!!

" ZKOUŠKY NA PAŠIJE PODLE JANA • Každý čtvrtek a pondělí počínaje 25. 1. budeme s dět-
mi trénovat dramatizaci Bachových pašijí. Provedení pašijí je plánováno na květnou neděli
1. 4. 2007. V pondělky se budeme scházet v 17.00 v kapli v Křesťanském centru. Ve čtvrtky se
v 17.00 hod. v kostele nejprve sejdeme ke společné modlitbě s dětmi z náboženství, po té bude-
me trénovat ve farním sále.

I N F O R M A Č N Í S E R V I S
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Sv. František Sv. Ludmila

Pondělí 6.30 

Úterý 18.00 + adorace

Středa 18.00 

Čtvrtek 18.00

Pátek 18.00

Sobota 7.30; nešpory 19.30 

Neděle 8.30    10.30   20.00 10.00

PRAVIDELNÉ BOHOSLUŽBY

# e-mail

Karel Kočí (administrátor) 777 101 941 kkoci@czn.cz

Benedikt Hudema (farní vikář) 724 209 774 benedikthudema@atlas.cz

Ondřej Pávek (výpomocný duchovní) 603 235 606 ondrej.pavek@t-email.cz

Pavel Urban (jáhen) 272 911 264

Romana Kraleva (ředitelka KC) 603 918 901 romi36@seznam.cz

Martin Flosman (past. asistent) 777 637 280 flosmanm@post.cz

Jan Jeřábek (pastorační asistent) 605 787 573 jan.jerab@tiscali.cz

Eva Černá (ředitelka Charity) 737 322 569 charita.chodov@email.cz

Kancelář Charity (peč. služba) 272 941 972 charita.chodov@email.cz

Fara a kostel
sv. Františka z Assisi
Na Sádce 18, 149 00 Praha 4 
#/fax: 272 934 261 
fara.chodov@volny.cz
http://www.kcmt.cz

Křesťanské centrum JM
Modletická 1401, 149 00 Praha 4 
# 774 171 556
krestanske@centrum.cz
http: //kcjm.duch.cz

Zpravodaj farnosti Chodov • redakce: Martin • typografie: Josef • korektury: red. • za obsah
odpovídá: Karel Kočí • e-mail: fchodoviny@centrum.cz • http://www.kcmt.cz/fchodovinyFCHODoviny

„Nikomu není dovoleno zůstat

nečinným, neboť uvnitř církevních

společenství je činnost laiků tak

nutná, že apoštolát pastýřů bez ní

nemůže většinou dosáhnout svého

plného účinku.“

Apostolicam actuositatem 10


